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SKUPŠTiNA CRNE GORE 

- Predsjedniku Aiekst Bečiću -

Goi^Dodine Bečiću,

C^Vještavam Vas da će na osnovu člana 187 Poslovnika SkupŠtlne Cme Goreu 

ffne Kiut^ Socijaldemokrata, predsjeđniku Vlade Crne Gore, gospodinu Zdravku 

Kriw^piću, na Četvrtoj - posebnoj sjednici Drugog redovnog Gesenjeg) zasijedanja u 

2021. godinl, zakazanoj za 25. novembar 2021. godine, pitanje postaviti, poslanik Damir 

Šehović.

PREDSJEDNIK KLUBA POSLANIKA

Jvan Brajovič

Jovane Tomaševića bb, 81 000 Podgorica

Tel: +382 20 510 016 i +382 20 510 013
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Podgorica, 22.11.2021. gođine

SKUPŠTINA CRNE GORE

- Predsjedniku mr Aleksi Bečiću -

PoŠtovani pređsjeđniče,

Na osnovu člana 187 Poslovnika Skupštine Cme Gore, u ime poslaničkog kluba 
SocijaJdemokiata Cme Gore, predsjedniku Vlađe prof. dr Zdravku Krivokapiću postavljam 
sljedeće piianje:

„ Koje akrivnosli Vlada na čijem ste Čelu planira da preduzme da bi riješila problem političke, 
institucionalne. ekonomske. zdravstvene i bezbjednosne krize, te šta konkretno planirate da 
uradite da biste odblćkiralipregovaraČki proces saEvropskom unijom. kojije već neko vrijeme 
suštinski blokiran? “

Pitanje ću obrazložiti na samoj sjednici, zakazanoj za 25. novembar 2021. godine. 

Molim Vas da mi odgovor đostavite u pisanoj formi.

S poštovanjem,

đrD, ir Šehovn
irSldem^rala*■ps u-Skupštini Cme Gore
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Poštovani predsjedniče,

Dostavljam Vam odgovor na pitanje Kluba poslanika Socijaldemokrata Crne 
Gore:

Poštovani gospodine Šehoviću,

Poslaničko pitanje koje ste postavili sadrži više različitih tema, ali ću se potruditi 
da koncizno odgovorim.

Od prvog dana stupanja na mandat, Vlada na čijem sam čelu, a zahvaljujući 
Vašem političkom zavještanju, uporedo radi dva procesa koji su često uslovljeni 
jedan drugim. U prvoj fazi, radi se na saniranju štete koja je ostala iza 

trodecenijske diktature, dok se u drugoj fazi radi na novim projektima u onim 

oblastima koje su u međuvremenu ozdravile i nekako preživjele Vašu vladavinu. 
Govorim Vašu, jer je vaša partija, prvo u sastavujedinstvene Socijaldemokratske 

partije (SDP-a), a kasnije kao posebna partija, aktivno učestvovala u pohari 
cmogorskih resursa i stvaranju stanja koje smo zatekli nakon 30. avgusta proŠle 

godine.

Vašim pitanjem se sugeriše da se Cma Gora nalazi u političkoj, intitucionalnoj, 
ekonomskoj, zdravstvenoj i bezbjednosnoj krizi, kao i da je suštinski blokiran 

pregovarački proces sa Evropskom unijom. Djelimično se mogu složiti sa Vama, 
đapostoji kriza u pojedinim oblastima, ali zaistane mislim da se ti problemi mogu 

adresirati na Vladu ili mene kao premijera. Ali, krenimo redom.

Počeću sa navodnom ekonomskom krizom, kao očigledan primjer 

tendencioznosti Vašeg pitanja ili bolje reći konstatacije. Kroz odgovore napitanja 
dmgih poslanika ću detaljno govoriti o ekonomskim aktivnostima ove Vlade, ali 
moram u kratkim crtama da podsjetim na ekonomsko stanje posle mandata Vlade 

u kojoj ste Vi bili ministar. Ukupan državni dug (bez depozita), na 31.12.2020.
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godine, iznosioje 4.330,83 milionaeura, ili 103,28% BDP-a. Ukupan državni dug 

uključujući depozite, na kraju 2020. godine, iznosio je 3.458,40 miliona eura ili 
82,48% BDP-a. Spoljni dug iznosio je 3.835,27 miliona eura, odnosno 91,46% 

BDP-a, dokje unutrašnji dug iznosio 495,56 miliona eura, odnosno 11,82% BDP- 

a. Mnogo puta je rečeno o stanju finansija koje smo zatekli, tako da se ne bih puno 

vraćao na to.

Konačno, potpuno mi je jasno da je iz Vaše perspektive prisutna ekonomska kriza, 
s obzirom na to da ste u 2019. godini od Vlade i novca građana Cme Gore dobili 
stan od 89 kvadrata za oko 23.000 eura, a taj kompletan iznos ste za samo dva 

dana od zaključenja ugovora isplatili. Zbog toga Vam mogu poručiti da se 

navikavate na takvu vrstu krize, jer Vam građani Cme Gore neće više kupovati 
stanove.

Kađa je u pitanju bezbjednosna situacija u Cmoj Gori, Izvještaj Evropske 

komisije za ovu godinu je iznio niz pohvala na račun bezbjednosnog sektora, a 

posebno u dijelu koji se odnosi na hapšenje visokorangiranih članova kriminalnih 

klanova i zaplijene rekordnih količina droge u samo jednoj policijskoj akciji. Za 

razliku od mandata Vaše Vlade, u Cmoj Gori nema više svakodnevnih eksplozija 

i mafijaških obračuna na ulicama cmogorskih gradova, gdje su žrtve nerijetko bili 
i obični građani.

Zdravstveni sistem u Cmoj Gori danas funkcioniše pod velikim pritiskom 

pandemije COVID-19 vimsa. Do danas je u Cmu Gom ušlo preko 1.200.000 

vakcina, što je rezultat vrijedan divljenja. Naš sistem vakcinalnih punktova je 

ocijenjen kao jedan od najboljih, i jedna smo ođ rijetkih država koja kampanju 

vakcinacije sprovodi i kroz sistem patronažne službe. Takođe, među prvim 

državama smo uveli QR sistem vakcinalnog statusa, a uskoro očekujemo i 
pristupanje EU digitalnom covid sertifikatu, što će biti prva povezanost institucija 

Cme Gore sa Evropskom Unijom u kapacitetu ostalih punopravnih članova EU.

Kada govorimo o zdravstvenoj krizi, ona zaista postoji, ali je svakom, iole 

objektivnom, jasno da je svjetska Covid kriza prisutna u svakoj zemlji, pri Čemu 

uspješnost borbe sa Covidom varira od države do države. Ukoliko vidimo 

probleme sa kojima se suočavaju države koje su mnogo razvijenije nego Cma 

Gora i koje imaju neuporedivo spremniji zdravstveni sistem, bolje bolnice i 
obučenije osoblje, onda zaista ne možemo govoriti da je Cma Gora u lošijoj 
poziciji ili da se odgovomost za to može prepisati Vladi. Naravno, ja nikako ne 

mogu biti zadovoljan dok god imamo ijedan smrtni slučaj zbog Covida, zbog čega 

Vlada intezivno prati stanje i u skladu sa tim priprema mjere kako bi se 

zdravstvena situacija držala pod kontrolom.
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Konačno, Vaša konstatacija da je pregovarački proces sa Evropskom unijom 

blokiran nije tačna, ni suštinski ni formalno. Nakon otvaranja posljednjeg 

pregovaračkog poglavlja u junu 2020. godine, prioritet za dalji sveukupni 
napredak u pristupnim pregovorima ostaje ispunjavanje privremenih mjerila 

zadatih u poglavljima 23 (Pravosuđe i temeljna prava) i 24 (Pravda, sloboda i 
bezbjednost). Kao što je predviđeno revidiranom metodologijom, nijedno novo 

poglavlje ne može biti zatvoreno prije nego što Crna Gora postigne ovaj cilj. lako 
je u ovom procesu postojao određen zastoj kod formiranja Radnih grupa u odnosu 

na ova dva poglavlja, od momenta smjene ministra pravde, g-dina Leposavića i 
imenovanja dva državna sekretara u tom ministarstvu, g-dina Božovića i g-dina 

Marića, taj proces je dobio novu dinamiku, zbog čega dobijamo pozitivne 

komentare i od naših međunarodnih partnera. Ipak, uz svu dobru volju i kapacitete 

kojima Vlada raspolaže, ovaj proces je prvenstveno uslovljen sveukupnom 

političkom situacijom i mislim da je prava i jedina adresa upravo Skupština.
Za izbor ključnih funkcija u pravosudnom sistemu u skladu sa Ustavom, 
neophodna je dvotrećinska većina u Skupštini. Da bi imali Vrhovnog državnog 

tužioca, sudije Ustavnog suda i članove Sudskog savjeta, potrebno je da se 

postigne takva većina, pa mi zaista nije jasno na koji način Vlada kao organ 

izvršne vlasti može uticati na te procese. Politički dijalog je ključan u iznalaženju 

rješenja kako bi se odblokirale pravosudne institucije, što je konstatovano i u 

Izvješaju Evropske komisije. Zbog toga, u konačnom, pozivam sve političke 

subjekte da za dobro građana Cme Gore u što kraćem roku preuzmu odgovomost 
i kroz široki konsenzus izabem profesionalne i objektivne pojedince za vršenje 

ovih važnih flinkcija, kako bi se sistem odblokirao i kako bi se strateški poHtičko- 

dmštveni ciljevi evropskih integracija, koji su nam vjemjem zajednički, postigli 
u što kraćem roku.

S uvažavanjem,

Predsjednik Vlade Cme Gore 

Prof. dr Zdravko Krivokapić
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